
 

                                                                                                                             

Distrikt 3 Midt-Østjylland 

 

Til lokalafdelingerne i Distrikt 3.  

Hermed sammendrag fra gruppedrøftelse og erfaringsudveksling på distriktsforsamlingsmødet den 6. februar 
2025, hvor drøftelserne blandt andet to udgangspunkt i spørgsmål mv. i den udleverede inspirationsliste.  
Distriktsledelsen har forsøgt at kategorisere svarene i 3 kategorier jf. inspirationslisten.  Nederst i sammendraget 
er tilføjet mundtlige bemærkninger jf. det udsendte referat fra mødet.  

Ledelsen ser gerne, at yderligere bemærkninger mm. fra de tilstedeværende samt bemærkninger fra 
lokalafdelinger, som ikke havde deltagere på mødet, indsendes til fungerende formand snarest muligt.  

Distriktsledelsen behandler de mange besvarelser og udsagn på ledelsesmødet 10. marts 2025.  

Det er afleveret 8 skriftlige besvarelser fra grupperne 

 Randers, Jeanette Sundh.udv (RSU) 
 Gjern, Kjellerup (GK) 
 Hørning, Galten (HG) 
 Kjellerup, Horsens, HorsensN (KHN) 
 Midtdjurs, Hedensted (MH) 
 Hammel, Aarhus N (HAAN) 
  Aarhus, Hedensted + ?   (AAH) 
 Samsø, Odder, Nr.Djurs (SON) 

De bedste hilsener fra Erik Christensen 2781 1843 mail: erik.christ101@gmail.com                                              

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Distriktsforsamlingsmøde 06.02.2025. Sammendrag af gruppedrøftelser  
 
1. 
b. Hvad kører som smurt?  
c. Hvor er der udfordringer? 
d. Hvordan går det med kandidater til bestyrelsen på det kommende årsmøde? 
RSU: Fokuserer mere juniorpensionister,  ad-hoc frivillige, drømmeløbere.  Udfordringer: mangler herreværelse 
og evt. et sløjdhold.   Demenscafé, motion og ældrepolitisk indsats kører som smurt.  Velfærdsteknologi (VT) er i 
god opstart. 
GK:  Transport (flextrafik) Flere lokaler til aktiviteter. IT-café, IT-undervisning (AOF), Herreværelse og vågetjeneste 
kører godt.  
Mangler frivillige samt kandidater til valg på årsmødet.                                                                                                        
KHN: Gang i: Nyt medlemsblad, nye arrangementer, Facebook, Nyhedsbrev. Ældrepolitik, transportproblematik, 
annoncer, prikker nye kandidater til lokalbestyrelse 
MH: Lokale aktiviteter kører fint.  Lokale problemer er primært politikere og embedsmænd.  Nye kandidater skal 
håndplukkes.                                                                                                                                                                                    
AAH: Opprioriterer aktiviteter mod ensomhed (de svage). Gå i byen for 60+ - Aarhus, Facebook.                            
SON: Nye projekter: Samsø:  Ældrepolitisk udvalg, sport og motion.  Nr. Djurs: Aktivitetsudvalg, booking-system, 
Udvidelse af bestyrelse, madlavning for mænd, flextrafik/kørsel. Odder: Samarbejde med kommunen om velfærd, 
ældreloven og ældrereformen (sundhedsreformen) 

 
 
2.  
a. Forslag og ideer til Distrikt 3.  
b. Ris og ros til Distriktet. 
RSU: Sundhedsudvalget skal samarbejde mere med D3 ældrepolitiske udvalg. Foredrag skal  været rettet mod at 
blive mere handlekraftig lokalt i forhold til ÆS opgaver og arbejde.                                                                                       
GK, KHN:  Møder holdes rundt i distriktet.  SON: f.eks. Silkeborg, Skanderborg, Odder,  Nr. Djurs.                                                                                                                               
KHN:  Gerne noget aktuelt på dagsordenen , mere om kunstig intelligens,  D3 skal satse højt, Gode adgangsforhold 
også parkering                                                                                                                                                                              
GK:  D3 mere synlige, i lokalafdelingerne og KOU.                                                                                                                           
HG:  Invitation til D3: Formand, næstformand + én mere afhængig af emne.                                                               
KHN:  Hvad skal der til, for at dem, der udebliver, kommer til møderne?                                                                            
HAAN: Vi ved for lidt om, hvad vi kan bruge distriktet til. Hvad er jeres fokusområder.                                                     
AAH: Årsmødet:   - Nul foredrag, mere plads til samtale, lære de andre at kende.                                                              
AAH:  Gør noget mere for koordinatorerne, kommunikation og forventninger. Noget om aktiviteter mod 
ensomhed (de svage) 

  

3.                                                                                                                                             
Opfølgning på Lars Linderholms oplæg og andet.  

RSU: Ønske om, at store afdelinger kan få flere en 2 repræsentanter med på de 2 årlige dialogmøder.                
KHN: Lars L: Smukke ord,  hvordan føres ud i forståelige handlinger lokalt?  ÆS må acceptere:                                      
at lokalafdelingerne gør, hvad de formår.                                                                                                                            
AAH: ÆS skal i større omfang lytte og tage udgangspunkt i provinsen og de mange ” landsbyer” 

 



 

Udsagn fra plenumdrøftelse, jf. mødereferat  - stemmer fint overens med skriftlige tilbagemeldinger: 

Gruppedrøftelse med udgangspunkt i formiddagens tema og kort fremlæggelse i plenum. 
Følgende forslag/kommentarer kom frem under drøftelserne i grupperne og i plenumdrøftelse: 

 Transport/flextrafik bør tages op i ÆS. Få mere at vide hos Marlene Cordes, der arbejder med 
området i ÆS. Det skal på budgettet i de enkelte kommuner. Spørg i kommunen hvor mange 
knudepunkter man kan få.  
I Auning arbejder man på at få knudepunkter alle de steder hvor der er et plejehjem. Der er 
møde med kommune, flextrafik og Midttrafik d. 26.3. 

 Der er ønske om flere lokaler til arrangementer. 
 Der er ønske om at lokalafdelingerne kan deltage med flere repræsentanter i D3’s 

arrangementer/møder. 
 D3 bør vise mere handlekraft. D3 tager gerne imod forslag til oplæg. 
 Mange har ikke kendskab til hvad der foregår. Brug Socialkompas.dk. Sitet er tilgængeligt for alle 

og der kommer mange nye oplæg hver dag. Til ikke digitale mennesker er annoncering i ugeaviser 
en mulighed. 

 Forslag om at afholde distriktsforsamlingsmøderne rundt omkring i distriktet og at logistikken 
håndteres af den aktuelle lokalafdeling. 

 Dagsorden bør være mere højaktuel og gerne ramme ned i lokalområdet. 
 Det er vigtigt at deltagerne får tid til at lære hinanden at kende på årsmødet. 

Erik Christensen  


